
 

PROTOKÓŁ NR VII/2019 

z obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 9 sierpnia 2019 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000-1130, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Górska Paula 

3. Kadłubowski Marek 

4. Krasnodębska-Bobel Honorata 

5. Krasowski Tadeusz 

6. Matysiak Adam Wiesław 

7. Moczulska Elżbieta 

8. Płonowska Grażyna 

9. Półtorak Mariusz 

10. Rułka Franciszek 

11. Sierocki Witold Antoni 

12. Szpakowski Józef 

13. Wysocki Paweł 

14. Żero Anna Czesława 

 

Radny nieobecny - Brzozowski Marek 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

3. Anna Bachurek  Kierownik GOPS w Brańsku 

4. Izabela Szczepańska  Kier. Ref. OR 

5. Łukasz Twarowski  Adwokat 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

 

 Sołtysi Gminy Brańsk z Sołectw: Brzeźnica, Załuskie Kościelne,  

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

   

Przed otwarciem obrad VII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała formułę:  

,,Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym ogólnym 

rozporządzeniu ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na 

ochronę danych osobowych osób fizycznych. Przypominam, że sesja rady gminy jest 

nagrywana, transmitowana na żywo i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba 

http://www.bransk.pl/


ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, ponosi pełną odpowiedzialność za ich 

upublicznienie.” 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła obrady VII sesji 

Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan Rady – 

15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów gminy i przystąpiła do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych 

wniosków      i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków ze strony radnych, Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady 

Gminy odczytała dwa wnioski Wójta Gminy Brańsk o rozszerzenie porządku sesji o projekty 

uchwał: 

1) w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji Międzyzakładowej NSZZ 

„Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Białymstoku dotyczącą 

zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk ( wniosek stanowi 

załącznik nr 4 do oryginału protokołu) 

2) w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa Polskiego, Zarząd 

Oddziału   w Brańsku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk     

( wniosek stanowi załącznik nr 5 do oryginału protokołu) 

3) następnie zgłosiła swój wniosek o podjęcie Apelu w sprawie poparcia Apelu Rady 

Miasta Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła 

Katolickiego (projekt Apelu stanowi załącznik nr 6 do oryginału protokołu). 

 

   Wobec braku pytań do wniosków, Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy 

zarządziła głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad poprzez dodanie w punkcie 6 

obrad,  projektu uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Białymstoku 

dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość absolutna, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - 

lista nr 1) 

 

 



Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad poprzez 

dodanie w punkcie 7 obrad,  projektu uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska 

Związku Nauczycielstwa Polskiego, Zarząd Oddziału w Brańsku dotyczącą zaopiniowania 

projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących     

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość absolutna, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań 

radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 2) 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad ostatnim wnioskiem o zmianę porządku obrad 

poprzez dodanie w punkcie 12,  Apelu popierającego Apel Rady Miasta Brańsk z dnia               

24 czerwca 2019r. dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła Katolickiego. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość absolutna, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań 

radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 3) 

 

W wyniku przyjętych zmian Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że kolejne punkty    

za wprowadzonymi przesuwają się o dwa i jedno miejsce w dół, następnie odczytała ustalony 

porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowania się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2019 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania                

w Białymstoku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk             

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, Zarząd Oddziału   w Brańsku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały 

Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących        

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Brańsk, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brańsk. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej                            

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2019–2024. 

12. Podjęcie Apelu popierającego Apel Rady Miasta Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. 

dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła Katolickiego 

13. Interpelacje i wnioski radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 



15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

VI sesji Rady Gminy Brańsk. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosów ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 4) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

(Informacja stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 5  Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowania się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2019 roku. (informacja o przebiegu 

wykonania budżetu gminy i kształtowania się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz                   

o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2019 

roku, stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu). 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż informacja została przesłana radnym  drogą 

mailową, wobec czego nie zachodzi konieczność jej czytania, w związku z tym otworzyła 

dyskusję w tym punkcie.  

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że plan finansowy jest realizowany zgodnie             

z założonym harmonogramem, z czego zapewne wszyscy radni są zadowoleni. 

Radny Pan Paweł Wysocki powiedział, że nie widzi zastrzeżeń, co do realizacji budżetu gminy 

za I półrocze 2019r. Budżet został zrealizowany tak jak zakładano, innych kredytów nie 

zaciągano oprócz tych planowanych, które są spłacane bez problemów. Ocenił, że budżet jest 

realizowany prawidłowo. 

Radny Pan Mariusz Półtorak powiedział, że jedynie co niepokoi w budżecie to zaległości 

gminnych dłużników, które wynoszą prawie 450tys.zł  w podatkach i opłatach, należnościach     

za pobór wody i czynsze. W tym miejscu zaapelował do wszystkich zalegających z płatnościami, 

aby uregulowali swoje należności, ponieważ gmina też ma swoje zobowiązania, które musi 

opłacać. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy radni mają jakieś pomysły na ściągnięcie zaległości 

od dłużników, nadmieniła, że temat był dyskutowany na posiedzeniu komisji i poszukiwany jest 

sposób rozwiązania tego problemu, bo jest to duży problem- radni nie podjęli dyskusji w tym 

temacie. 

   Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punktu 

porządku obrad i zwróciła się do Pani Elżbiety Moczulskiej o odczytanie opinii Komisji Rady    

w sprawie projektów uchwał. 

(Opinia Nr 10/6/2019 z dnia 30 lipca 2019r. stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu) 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Białymstoku 

dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 



   Wójt Gminy poinformował, że nie „ugiął się” pod żądaniami związków zawodowych                

o zmniejszenie liczby godzin i poprosił Panią Kier. Ref. OR  o bliższe przedstawienie sprawy. 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. OR wyjaśniła – „projekt uchwały zakładający              

25 godzinny tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk, pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6 - letnie i dzieci młodsze jest zgodny z prawem. Organ prowadzący ma 

możliwość  narzucenia dla nauczycieli pracujących z tymi grupami łączonymi, wymiar godzin 

od 22 do 25. My wybraliśmy ten najwyższy wymiar godzin (dzieciom to nie zaszkodzi, 

nauczycielom również). Ogólnie związki zawodowe dbają o jak najlepsze interesy nauczycieli     

i chcieli na nas wymusić najniższy wymiar, wówczas nauczyciele w ramach tej samej pensji 

pracowaliby o 3 godziny mniej. Nasze wspólne stanowisko w urzędzie jest takie, aby pozostał 

wymiar 25 godzin i tak Państwu przedstawiamy projekt uchwały ”. 

   Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał jaki wymiar godzin obowiązywał do tej pory? 

Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. OR wyjaśniła – „ 22 godziny w „zerówkach”                     

i 24 godziny w przedszkolach”. 

Przewodnicząca Rady uzupełniła wypowiedź – „22 godziny były płacone w etacie a 3 godziny 

jako ponadwymiarowe. Dzieciom teoretycznie nic się nie zmienia. Obecnie wszystko będzie      

w ramach etatu”.  

   Wójt Gminy dopowiedział – „dlatego jest sprzeciw związku Solidarność i ZNP, bo nie 

przychyliliśmy się do ich propozycji”. 

 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji Międzyzakładowej 

NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Białymstoku dotyczącą 

zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 12, 

PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto. 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 5) 

Uchwała Nr VII/52/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie odrzucenia   

w całości stanowiska Organizacji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników 

Oświaty i Wychowania w Białymstoku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy 

Brańsk  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci       

6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk stanowi 

załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, Zarząd Oddziału   w Brańsku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady 

Gminy Brańsk  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk: 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa Polskiego, Zarząd Oddziału               

w Brańsku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli              

i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk. 

    



Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 12, 

PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 6) 

 

Uchwała Nr VII/53/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie odrzucenia   

w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa Polskiego, Zarząd Oddziału   w Brańsku 

dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk  w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk stanowi załącznik Nr 12 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Brańsk. 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli              

i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 12, 

PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 7) 

 

Uchwała Nr VII/54/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Brańsk stanowi załącznik Nr 13 do oryginału 

protokołu. 

 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach.  

 

   Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum, następnie zgłosiła 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta 

Gminy Brańsk do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

Gminy Brańsk( projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do oryginału protokołu). 

 

Uwag do wniosku nie zgłoszono 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad wnioskiem o wprowadzenie w  porządku obrad      

w punkcie 13 projektu Uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do ustalenia 

wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz                

za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość absolutna, ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 8) 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej                            

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 



Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie trybu 

prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 9) 

 

Uchwała Nr VII/55/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem do radnych gminy, czy zgłaszają 

zapytania do zmian w budżecie? 

 

Wobec braku dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały               

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 10) 

 

Uchwała Nr VII/56/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie zmian            

w budżecie gminy na 2019r stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2019–2024: 

Radny Franciszek Rułka zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie sprawy dofinansowania dróg 

powiatowych, poinformował, że w budżecie na 2019 rok jest ujęte dofinansowanie w kwocie 

400tys. zł,  limit na 2020r. - 130 989zł, limit na rok 2021 - 100tys.zł i na rok 2022 100tys.zł,       

w związku z tym wychodzi ponad 730 tys. zł, natomiast w uchwale zapisano łączny limit 

zobowiązań 650tys.zł?   

   Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy informując, że wykazany łączny  limit zobowiązań 

dotyczy środków finansowych, na które jeszcze nie zostały podpisane porozumienia, umowy.    

Na pozostałe zobowiązania umowy już podpisano.  

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały    

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 11, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 11) 

 

Uchwała Nr VII/57/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie zmian            

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019–2024 stanowi załącznik Nr 17 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie Apelu popierającego Apel Rady Miasta Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. 

dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła Katolickiego: 

Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk odczytała treść Apelu.  

   W związku z tym, iż większość radnych uczestniczyła w posiedzeniu komisji rady, na którym 

omawiano Apel Miasta Brańsk i treść projektu Apelu Rady Gminy Brańsk, radni nie podjęli 

dyskusji w tym punkcie. 



   Przewodnicząca zarządziła głosowanie: nad przyjęciem  Apelu popierającego Apel Rady 

Miasta Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła 

Katolickiego" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 12) 

 

Apel Nr 1/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  popierający Apel Rady Miasta 

Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. dotyczący obrony „świętej wiary” i Kościoła Katolickiego 

stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do ustalenia wysokości 

cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie            

z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Brańsk: 

 

   Wójt Gminy poinformował – „od dawna czekałem na wyjaśnienia, czy jest takie prawo, aby 

gmina mogła ustalić stawki za usługi wykonywane mieszkańcom gminy, np. koparką, równiarką, 

samochodem itp. szukaliśmy rozwiązania, dlatego dzisiaj wprowadzamy projekt tej uchwały do 

porządku obrad, nie czekając do jesieni i kolejnej sesji”. 

   Głos zabrał adwokat Pan Łukasz Twarowski – poinformował, że procedowanie w tej 

sprawie może odbyć się dwojako. Pierwszy sposób to rada gminy podejmuje uchwałę, w której 

ustala wysokości cen i opłat, albo decyduje o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne 

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Drugi sposób to uprawnienia, o których mowa 

wyżej, rada gminy może powierzyć organowi wykonawczemu gminy czyli wójtowi. Nie mówi 

się tutaj o dużych dochodach z tego tytułu, ale wydaje się podjęcie tej uchwały jest zasadne. 

Uchwała jest aktem prawa miejscowego dlatego też wejdzie w życie po upływie 14 dni od dnia 

jej publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego. 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel – powiedziała, że rozumie wynajmowanie 

urządzeń, natomiast zapytała o jakich obiektach gminnych jest mowa w uchwale? 

Odpowiedzi udzielił adwokat Pan Łukasz Twarowski mówiąc, że nie miał na myśli 

konkretnych obiektów gminnych, tylko tytuł uchwały zawiera zapis konkretnie taki jaki jest       

w ustawie. Wynajęcie może dotyczyć każdego obiektu należącego do majątku gminy, jeżeli nie 

jest zaadoptowany na potrzeby gminy. 

  Radna Pani Paula Górska zapytała czy mieszkańcy danej wsi będą mogli zgłaszać wykonanie 

takiej usługi, jak wykoszenie poboczy przy drodze? 

- adwokat odpowiedział, że będą to usługi wykonywane na rzecz osób prywatnych, poza 

zadaniami własnymi gminy.  

   Radny Pan Franciszek Rułka zapytał dlaczego wójt jednoosobowo ma ustalać stawki, czy 

nie można byłoby powołać komisji, która ustaliłaby stawki? 

- adwokat odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, ponieważ ustawa mówi, że stawki może 

określić rada gminy lub rada powierza swoją kompetencję wójtowi gminy i później kontroluje 

wójta czy prawidłowe stawki ustalił. Uchwałę rada gminy zawsze może zmienić. 

Dalszej informacji udzielił Wójt Gminy – „wystąpimy do kilku firm z zapytaniem jakie stawki 

u nich obowiązują i ustalimy, będą ustalone na podstawie stawek pracy sprzętu,  obowiązujących 

na terenie gminy”. 

   Radny Pan Marek Kadłubowski wyraził zaniepokojenie, czy aby świadczenie tych usług nie 

będzie odbywało się kosztem zadań wykonywanych przez gminę i czy to na pewno jest zgodne   

z prawem, gdyż do tej pory gmina nie mogła świadczyć takich usług. Prosił też uczulić 

pracowników, aby uczciwie wykonywali pracę. 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że  usługi będą wykonywane w chwilach wolnych, gdy 

sprzęt nie będzie wykonywał zadań gminnych, natomiast praca samochodów i sprzętu  gminnego 

jest monitorowana, w każdej chwili można sprawdzić, co dana maszyna robi.  



 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały       

w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi 

komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminy Brańsk. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 7 do protokołu - lista nr 13) 

 

Uchwała Nr VII/58/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 sierpnia 2019r.  w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Brańsk do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Interpelacje i wnioski radnych.  

 

Radny Pan Franciszek Rułka złożył na ręce Przewodniczącej Rady Gminy wniosek w sprawie 

remontu drogi przez wieś Brzeźnica poprzez ułożenie drugiej warstwy asfaltu oraz ułożenie 

chodnika. 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie udzielano odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Ad. 16  Sprawy różne: 

 Radna Pani Paula Górska poruszyła temat wypalania śmieci na posesjach                    

i pozostawiania śmieci na poboczach dróg, wywożonych do lasu. W tym miejscu 

zaapelowała do wszystkich mieszkańców gminy, aby zaniechali tych procederów       

i nie zanieczyszczali środowiska a jeżeli ktoś zauważy niech zgłasza                         

do odpowiednich organów. 

 Radny Pan Paweł Wysocki zwrócił się z pytaniem do adwokata, czy jest możliwość 

wyciagnięcia konsekwencji wobec osób, które wyrzucają znaki graniczne przy 

drogach? ponieważ gmina drogi wytycza ponosi koszty a ktoś notorycznie znaki 

usuwa. 

Adwokat Pan Łukasz Twarowski zasugerował podobnie jak w przypadku 

wyrzucania śmieci, takie incydenty zgłaszać do organów ścigania. 

Ad. 17 Zamknięcie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1130 zamknęła obrady  VII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/ Alina Adamczyk                                                                          /-/ Grażyna Płonowska   


